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SKUPŠTINA CRNE GORB 
PREDSJEDNIK 

Aleksa Bečić

Obavještavam Vas da ću na osnovu ćlana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, 
u ime Kluba Socijaldemokratske partije - Albanske koalicije “JEDNOGLASNO”, 
predsjedniku Vlade, g-dinu Zdravku Krivokapiću, postaviti pitanje na Drugoj 
posebnoj sjednici Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja koja će se održati 29- 
tog oktobra 2021.godine.

S poštovanjem.

PREDSJEDNIK KLU6A POSLANIKA
ir Raško^Konjonjević
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Poštovani predsjedniče Vlade,

U skladu sa članom 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, postavljam Vam 
sljedeće pitanje:

Osjećate li odgovornost kao najodgovornija politička ličnost u državi zbog 
činjenice da je Crna Gora dobila najgori godišnji Izvještaj Evropske komisije, 
posebno u svijetlu činjenice da imamo blokadu sve tri grane vlasti, kao i da ni 
nakon godinu dana nije pokrenut bilo kakav dijalog vlasti i opozicije za 
deblokadu stanja u pravosuđu, što je jedan od ključni uzroka zaustavljanja 
našeg evropskog puta?

OBRAZLOŽENJE

Svi relevantni politički i društveni javni akteri saglasni su da je nedavno 
objavljeni Izvještaj EK najlošiji do sada, a to potvrđuje i mjerljiv podatak da 
dobili najgoru prosječnu ocjenu od kada je uvedena ova kategorija u EU 
izvještajima.
Crna Gora stagnira na gotovo svim poljima, i to je očigledna činjenica koju nije 
potrebno posebno obrazlagati.
Ono Što je za posebnu zabrinutost, a što oslikava potpuno odsustvo političke 
volje vlasti za napretkom crnogorskog društva, je izostanak bilo kakvog dijaloga 
vlasti i opozicije koji bi vodio deblokada vd stanja u pravosuđu i implementaciji 
Ustavnih amandmana, što je jedno od ključnih privremenih mjerila za poglavlja 
vladavine prava.
Vlast veoma dobro zna da bez ispunjavanja privremenih mjerila tj. postizanja 
dogovora i kvalihkovane večine u Parlamentu oko visokih pravosudnih funkcija 
nema nikakvog daljeg kretanja na putu ka EU, buduči da je to jedna od glavnih 
stavki nove Metodologije proširenja.
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Odbijanjem da otvori dijalog i implementira Ustav u dijelu pravosuđa vlast 
svjesno i direktno radi protiv naših EU integracija, odnosno vodi antievropsku 
politiku.
Premijer kao politički najodgovornija ličnost u državi, Ustavom ovlašćen da u ime 
Vlade vodi unutrašnju i vanjsku politiku, prva je adresa koja javnosti mora dati 
odgovore i objašnjenja zbog čega vlast koju predvodi vodi takvu politiku, 
suprotnu nacionalnim interesima države.

Odgovor zahtijeveim i u pisanoj formi.
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Podgorica, 29. 10. 2021. godine

Poštovani predsjedniče,

Dostavljam Vam odgovor na pitanje Kluba poslanika Socijaldemokratske 
partije Crne Gore - Albanske koalicije 'Jednoglasno':

Poštovani poslaniče Konjeviću,

Izvještaji Evropske komisije za Cmu Goru predstavljaju presjek stanja pristupanja 
naše države u pretpristupnim pregovorima i u odnosu na političke, ekonomske i 
administrativne kriterijume i 33 posmatrana poglavlja u kojima Crna Gora 
pregovara o članstvu i, još važnije, o tome kakvu državu i društvo želimo da 
stvaramo - svi zajedno.

Vaše zapažanje da je ovogodišnji Izvještaj gori od prethodnih bazirate na 
uprošćenoj kvantitativnoj ocjeni prosjeka napretka Cme Gore. Naime, na skali od 
1 do 5, Crna Gora je dobila ocjenu 3,11 u dijelu spremnosti za članstvo, dokje u 
dijelu napretka za tekuću godinu Cma Gora dobila ocjenu 3,03. Međutim, 
najkompleksniji dmštveni projekat evropeizacije Cme Gore ne može se 

posmatrati kroz jedan broj. I da je tako nešto ispravno, podsjećam da se svaka 
oblast ocjenjuje dvostmko: preko spremnosti za članstvo u nekom poglavlju 
uopšte i preko ostvarenog napretka u toj oblasti u jednogodišnjem posmatranom 
periodu. Premaprvom kriterijumu, Cma Goraje danas bliža Uniji nego što je bila 
29. avgusta ili u novembru prošle godine - prije nego je sadašnja Vlada stupila na 
dužnost. Kako jeto moguće? Zato što niujednom poglavlju ovogodišnji Izvještaj 
ne detektuje nazadovanje. Dakle, u svakom poglavlju mi nismo kao društvo 
ugrozili prethodno postignuti stepen približenosti Uniji.

Kada su u pitanju rezultati brzine godišnjeg napretka po pregovaračkim 
poglavljima, Cma Gora je dobila istu ocjenu u 16 pregovaračkih poglavlja, u 13 
poglavlja smo se u reformama kretali usporenije nego 2020, dok je u četiri (4) 
poglavlja ostvaren bolji rezultat (5, 8, 32 i 33). Uprkos brojnim izazovima koje sa 
sobom nosi istorijski događaj, kao što je prva promjena vlasti na izborima u 
jeđnom društvu, koje na tu osnovnu dinamiku demokratije nije naviklo, uprkos
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stalnim nametanjem tema koje nas skreću sa evropske agende i uprkos 
zastrašivanju da svaka promjena u odnosu na prethodni status quo ugrožava Cmu 
Goru, mi smo održali đostignuto i uspjeli da se pomjerimo naprijed.
Kada me pitate, da li osjećam odgovomost za rezultate u ovogodišnjem Izvještaju: 
naravno da osjećam. Bilo bi neozbiljno ne osjećati odgovomost, kada se nalazite 
na tako značajnoj funkciji, kao što je premijerska. Ipak, dozvolite mi da isto 
pitanje postavim i drugim važnim činiocima u procesu učlanjenja u Uniju. 
Osjećaju li odgovomost tehnička vlada mog prethodnika i njegovi ministri, na čiji 
se rad odnosi pola izvještajnog perioda (jun 2020 - decembar 2020)? Osjeća li 
odgovomost Vaš tradicionalni koalicioni partner, koji je naše pregovore sa EU 
učinio najdužim u istoriji evropskih integracija? Osjeća li vaš tradicionalni 
koalicioni partner odgovomost kada Izvještaj eksplicitno apostrofira aferu 
„Koverta”, čiji su direktni i indirektni akteri upravo čelnici te iste partije? Osjećaju 
li ođgovomost čelnici pravosuđa, u kontekstu činjenice da ovaj Izvještaj ponovo, 
ali nikad oštrije, konstatuje selektivnost pravde, zloupotrebu instituta, poput 
priznanja krivice itd., a zbog kojih je u pravosuđu ocijenjeno da nema napretka? 
Na kraju, osjećaju li predstavnici u ovom domu odgovomost za činjenicu da se 
više desetina vladinih prijedloga zakona, koji su važni u evropskoj agendi, nalazi 
na čekanju za usvajanje? Zašto ovaj dom nije uradio više da se stvori politički 
ambijent u kojem ništa ne može biti važnije od usvajanja reformskih zakona? Ja 
sam zato ponosan na rad ove Vlade i napredak koji je učLnjen, uprkos ovim 
izazovima.
Dozvolite da istaknem i jednu stvar koja se nikada neće naći u zvaničnim 
dokumentima EU, a koja je notoma činjenica. Cma Gora nikada ne bi mogla da 
uđe u EU kao jedina Članica koja nikada nije smijenila vlast na izborima. Da nije 
došlo do demokratske promjene čiji su dio Ijudi iz ove vlade i većine, klauzula 
balansa bi postala naša sudbina. Prethodni režim nije imao političku volju za 
temeljne reforme i rezultate u borbi protiv visoke kompcije i organizovanog 
kriminala. Ova vlast to dokazano ima.
Svakako osjećam odgovomost za demokratsku stabilnost i nastavak evropskog 
puta Cme Gore. Ekonomska politika ove Vlade zaslužna je za opstanak u 
najnepovoljnijim uslovima pandemije i sistema koji je prethodno neodgovomo 
vođenje države dovelo do granice održivosti. Konsolidovali smo javne fmansije i 
održali ekonomiju. Ponudili programski, reformski i razvojni budžet. Osjećam 
odgovomost koju dijelim sa svojim saradnicima da ovo bude samo početak. Zato 
smo pokrenuli ekonomski program reformi „Evropa sad“. Pored toga, kao 
predsjednik Vlađe, osjećam odgovomost za iješavanje najvećeg i 
najdugovječnijeg problema naše administracije i društva pored deficita u 
vladavini prava - nedostajućih administrativnih kapaciteta za preuzimanje svih
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obaveza iz članstva u Uniji. Zato ćemo pokrenuti program administrativnih 
reformi „Evropa ovdje“ kojim ćemo, koristeći pamet i znanje cjelokupnog 
društva, ući u sistemsko jačanje kapaciteta za ubrzanje pregovora o članstvu.
Ponoviću: osjećam odgovomost, ali nadam se da tu nijesam usamljen, već da je 
dijelimo svi, za snažniji, otvoreniji, iskreniji, odgovomiji dmštveni i politički 
dijalog kojim ćemo stvoriti pretpostavke za sva rješenja koja prema Ustavu 
zahtijevaju kvalifikovanu većinu. I šire od toga, molim sve da budemo odgovomi 
i ne podižemo tenzije u Cmoj Gori. Podijeljeno dmštvo ne može punim plućima 
zakoračiti naprijed. Učinimo sve da se političke ocjene iz ovog IzvjeŠtaja ne 
ponove u sljedećem. Naši građani nemaju dilemu - budućnost Cme Gore je u 
Evropskoj uniji. Svako ko aktivno doprinosi nerješavanju preporuka iz Izvještaja 
treba da bude pozvan na odgovomost za skretanje sa evropskog puta. Vlada na 
čijem sam čelu i ja lično preuzimamo odgovomost i već smo krenuli u rješavanje 
detektovanih nedostataka. Neka to urade i ostali u domenu svojih nadležnosti.

S uvažavanjem,

Predsjednik Vlade Cme Gore 

Prof. dr ^ravko Krivokapić
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